



2020  
#GGSD  
Forum

Julien  
Hardelin



Head,  
Office of Foresight & Strategy,  
French Ministry of Agriculture

Julien Hardelin is Head of the Office of Foresight and Strategy within the Center for Studies and Strategic Foresight of the French Ministry of Agriculture and Food. Ingénieur en Chef des Ponts, des Eaux et des Forêts, he holds a Masters in agronomy and a Masters in environmental and natural resource economics from AgroParisTech, and a PhD in economics from Ecole Polytechnique.

Before joining the Ministry of Agriculture and Food, he worked as an economist at the French Ministry of Ecology (2009-2012), then at the Organization for Economic Cooperation and Development (OECD) from 2012 to 2017. His work focused on issues relating to agricultural economics and policies, environmental policies, climate change in the agricultural sector, and the economics of risk and insurance.

*Julien Hardelin est chef du Bureau de la Prospective et de la Stratégie au sein du Centre d'Études et de Prospective du Ministère de l'Agriculture et de l'Alimentation. Ingénieur agronome de formation initiale, Ingénieur en Chef des Ponts, des Eaux et des Forêts, il est titulaire d'un Master en agronomie, d'un Master en économie de l'environnement et des ressources naturelles, et d'un doctorat en sciences économiques de l'École Polytechnique.*

*Avant de rejoindre le Ministère de l'Agriculture et de l'Alimentation, il a travaillé en tant qu'économiste au Ministère chargé de l'écologie (2009-2012), puis à l'Organisation pour la Coopération et le Développement Économiques (OCDE) de 2012 à 2017. Ses travaux ont notamment porté sur les questions relatives à l'économie et aux politiques agricoles, aux politiques environnementales, au changement climatique dans le secteur agricole et à l'économie du risque et de l'assurance.*